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Historia zaniedbanego 
Klubu Tartak. 
Jak miasto straciło pół 
miliona złotych?
Czy miasto zdoła odzyskać 
zabytkowy budynek?

Koń trojański

W tym odcinku opowieści o 
Mironie widzimy załamanie i 
nadzieję towarzyszy Mirona po 
przegranych wyborach.

Wodomierze 
w Augustowie 
zawyżają opłaty: czy 
zawór zwrotny to 
rozwiązanie?
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Lokalnie, rzetelnie, z pasją

Mieszkańcy powiatu augustowskiego 
bardzo dobrze wywiązali się z 
obywatelskiego obowiązku i wręcz 
tłumnie ruszyli do urn. W niektórych 
augustowskich komisjach trzeba było 
czekać długo w kolejce, by otrzymać 
karty do głosowania, a potem w 
kolejnej, by zasiąść za parawanem i 
oddać głos. 

Głosowanie bez kłopotów: relacje z 
augustowskich komisji wyborczych
W dniu wyborów odwiedziliśmy kilka 
komisji w mieście. Ich przewodniczący 
podkreślali, że głosowanie przebiegało 
bez żadnych kłopotów. Także na 
terenie powiatu augustowskiego nie 
doszło do złamania ciszy wyborczej. 
Jedyny podlaski incydent wyborczy 
odnotowano w Sokółce, gdzie 
doszło do zatrzymania 59-letniego 
mężczyzny, który trafił do aresztu 
po tym, jak pobrał karty wyborcze 
do głosowania i wyniósł je z lokalu 

wyborczego. Mężczyźnie grozi kara 
grzywny lub pozbawienie wolności do 
dwóch lat. Na Augustowszczyźnie było 
spokojnie. 

Obywatele wyjaśniają: dlaczego 
wzięli udział w wyborach i 
referendum
Pytaliśmy mieszkańców Augustowa, co 
sprawiło, że tak chętnie brali udział w 
głosowaniu. 
-Poszłam na wybory, bo bardzo ważne 
jest, by Polska była demokratyczna i 
żebyśmy nie mieli wojny na wszystkich 
frontach, np. z Unią Europejską i 
wszystkimi innymi. Zależy mi bardzo 
na tym, żeby nasze dzieci i wnuki 
rosły w normalnym europejskim 
kraju. Nie brałam natomiast udziału 
w referendum, bo uważam, że było to 
populistyczne działanie. Głosowałam 
na augustowską kandydatkę z listy nr 
6 i na pana Cieślukowskiego do Senatu 
-mówi Teresa Rutkowska. 

-Głosowałam, bo jestem obywatelką 
Polski i spełniam obywatelski 
obowiązek. Brałam też udział w 
referendum, a to dlatego, że pewne 
rzeczy mi się nie podobają, a w 
referendum mogłam wyrazić swoje 
zdanie -wyjaśniła starsza kobieta. 
-Spełniłam obowiązek obywatelski. 
Nie brałam udziału w referendum, bo 
uważam je za niepotrzebne. Pytanie 
referendalne były bezsensowne 
-mówili mi młodzi ludzie. 

Referendum w powiecie 
augustowskim: przedstawienie 
wyników 
Skoro poruszamy sprawę referendum, 
to czas przedstawić jego wyniki. W 
powiecie augustowskim w referendum 
wzięło udział 45,66 %. W Augustowie 
frekwencja referendalna była mniejsza 
i wynosiła 42,59 %. 

Beata Perzanowska 

Wybory. Zaskakujące wyniki na 
Augustowszczyźnie: rekordowa 

frekwencja i obywatelskie zaangażowanie 
ZASKOCZENIE SPOWODOWAŁA BARDZO WYSOKA FREKWENCJA MIESZKAŃCÓW AUGUSTOWSZCZYZNY 
PRZY WYBORCZYCH URNACH. W 2019 ROKU FREKWENCJA W POWIECIE AUGUSTOWSKIM WYNIOSŁA 

52,33%, A W TEGOROCZNYCH WYBORACH DO URN POSZŁO 69,16%. TO AŻ O BLISKO 17 PROCENT WIĘCEJ 
NIŻ POPRZEDNIO.
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-Kurwa, kurwa, kurwa, kurwa 
-Sławojek tym razem użył wyłącznie 
przecinków. -Babkowski w pizdu i cały 
nasz misterny plan też w pizdu. Co ja 
teraz zrobię, przecież spaliłem za sobą 
wszystkie mosty. My pomagaliśmy 
Babkowskiemu, a on jako poseł miał 
pomóc nam. Jako poseł! Kim on teraz 
będzie? Kim będzie Babkowski w tej 
sytuacji? Ktoś umie odpowiedzieć?
-Kim będzie Babkowski, tym będzie. 
To już ani twoja, ani nasza sprawa. 
Pytanie brzmi, jak on spłaci długi? 
-Dobowski przechadzał się po 
gabinecie Mirona z nieodłącznym 
cygarem i szklaneczką znakomitej 
służbowej whisky. -Przecież 
pożyczyliśmy mu na lewo worki kasy 
z miejskiego konta, drukowaliśmy 
mu na koszt podatnika ulotki i 
jakieś parszywe gazetki. Cały czas 
przychodzą rachunki za druk 
i dystrybucję. Mówiliśmy, że to 
inwestycja, a nie koszt, ale inwestycja 

nie wypaliła i ktoś musi to spłacić. A z 
tego co słychać, Babkowski jest goły i 
bosy. 
-To my mamy jakieś manko w kasie 
naszego miasta? -zaniepokoił się 
Miron, myśląc głównie o swojej 
pensji. -Przecież nasze miasto musi 
brać kredyty na węgiel w ciepłowni, 
na nagrody dla nauczycieli, na 
remont spalonego domu. To dlaczego 
pożyczyliśmy Babkowskiemu, jak sami 
nie mamy?
-Ty się Miron tak nie troszcz o miejskie 
pieniądze -Felek Skonopi wydawał 
się co nieco zdenerwowany. -Stać 
nas było na przewalenie 400 mln 
zł od Norwegów, to te kilka baniek 
na wybory też mieszkańcy zniosą. 
Podatnik jest cierpliwy, wszystko za 
nas spłaci w podatkach. Problem jest 
całkiem inny. Babkowski i jego wielka 
partia okazała się znacznie mniejsza, 
niż sądziliśmy. Jak głupcy kupiliśmy 
zapewnienia, że ich wygrana jest 

przesądzona, że wybory to formalność. 
Mówili, że jak wpompowali tyle 
kasiory w te wybory, wspomnieli o 
stu miliardach, że nie ma pały we wsi, 
żeby dała radę. A tu się znalazła pała, 
która wszystko przeorała, przekopała i 
jest problem. 
 -Problem, kurwa, problem? -Sławojek 
stał tyłem do zebranych i gapił 
się przez okno. Na zewnątrz było 
piękne słońce i oświetlało kolorowe 
korony jesiennych drzew. -To jest 
katastrofa, nie problem. Miałem 
zostać prezydentem sąsiedniego 
miasta, miała być koalicja jego partii i 
mojego komitetu, mieliśmy podzielone 
stanowiska, posady, synekury, urzędy 
i pieniądze. I chuj bombki strzelił. Jak 
ten kretyn mógł to przegrać? Tyle kasy 
mu daliśmy, tyle kasy.
W istocie przelewy na kampanię 
Babkowskiego były rekordowe w 
historii naszego miasta. Nikt nigdy 
nie był tak hojny dla jakiegokolwiek 
kandydata. Rachunek z drukarni, 
proszę bardzo, rachunek z poczty, 
proszę bardzo, rachunek za wieszanie 
banerów, proszę bardzo, benzyna, 
reklamy w prasie, radio, telewizji, 
media społecznościowe. To wszystko 
kosztowało góry pieniędzy. Dawno 
się Miron tyle nie napodpisywał 
przelewów. Aż mu rękę trzeba było 
leczyć. 
Wszyscy patrzyli na Dobowskiego, 
który krążył po gabinecie i nie 
wyglądał na zmartwionego. To 
łepski facet, choć raz czy dwa dał się 
przyłapać na drobnej korupcji. 
-Kretynem to jesteś ty, a nie Babkowski 
-Dobowski patrzył na Sławojka i raz po 
raz zaciągał się cygarem. Od czasu do 
czasu popijał whisky i właśnie kończył 
pierwszą butelkę. -Wszyscy jesteście 
kretynami. Kto stawia w wyścigu 
na jednego konia, kto może być tak 
głupim? Całe szczęście, że macie 
pana Dobusia. A pan Dobuś kozie 
z dupy nie wypadł i zainwestował 
w dwa konie. I jeden z moich koni 
dobiegł do mety na dobrym miejscu. 
I teraz mamy wybór. A może nawet 
zaprzęgniemy oba konie. Popatrzcie 
na wyniki. Babkowski może zapewnić 
nam 35 procent głosów suwerena, mój 
drugi koń, -wskazał palcem na tabelkę, 
-dołoży nam do puli 20 procent. A 35 
dodane do 20 daje w sumie 55, czyli 
wygraną w wyborach. Nazwijmy 
mojego konia Trojanem. Po cichutku 
zapisujemy się do tej partii, niektórzy 

Koń trojański

zostają sympatykami. Mam już w niej 
zresztą kilku moich ludzi, którzy póki 
co się nie ujawniają. Trojan ma swoich 
posłów, którzy będą nam przywozili 
kartoniki, czeki, znaczy, z milionami. 
Jak przyjdzie czas, okaże się, że 
wszystkie biorące miejsca w mieście i 
powiecie na listach Trojana będziemy 
mieli my. Co do jednego. Ideowców 
ustawimy na dalszych miejscach, by 
broń boże nie zostali radnymi. A po 
wyborach będziemy gadać z opozycją, 
że niby Babkowski jest be, że trzeba 
demokratyczną opozycję stworzyć, 
że musi wrócić normalność, a w nocy 
podpiszemy z Babkowskim umowę 
koalicyjną i przejmiemy nie tylko 
nasze miasto, ale także nasz powiat. 
Nie wiem tylko, co mamy zrobić z 
Mironem. Jedyne co mi przychodzi 
do głowy, to to że posadzimy go w 
jakimś gabineciku, damy komputer do 
pasjansów i dotychczasową pensję, to 
może nie zauważy zmiany. 
Miron od dawna nie słuchał 
Dobowskiego pochłonięty kolejnym 
pasjansem. 

Krzysztof Przekop

Przedstawione sytuacje i postacie są 
wytworem wyobraźni autora, kreacją 
artystyczną, choć autor inspiruje 
się obserwacjami sytuacji i postaci 
prawdziwych. Autor nie ponosi 
odpowiedzialności za jakiekolwiek 
skojarzenia.
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Sygnały o problemach z nowymi 
wodomierzami w Augustowie i 
błędnym naliczaniem zużycia wody 
docierają do nas od dłuższego 
czasu. Ten temat został poruszony 
na niedawnej sesji rady miejskiej 
m.in. przez Bartosza Buczyńskiego, 
prezesa spółki Wodociągi i Kanalizacje 
Miejskie.

Zawory zwrotne przyczyną 
utrudnień
-W ubiegłym roku podpisaliśmy 
umowę z urzędem marszałkowskim na 
program wymiany 5.300 wodomierzy 
na wodomierze ze zdalnym odczytem. 
To pilotaż na terenie województwa 
i zdarzają się niedociągnięcia. Na 
naszej stronie internetowej znajduje się 
informacja, jak prawidłowo powinien 
zostać zamontowany wodomierz. 
Za wodomierzem musi znajdować 
się zawór zwrotny, utrzymujący go 
w stałym ciśnieniu. Jeśli takiego 
urządzenia nie ma, wodomierz 
nalicza większą opłatę. Staramy się 
informować o tym mieszkańców 
na bieżąco. Firma zajmująca się 
wymianą wodomierzy ma obowiązek 
przekazania mieszkańcom, że muszą 
posiadać zawór zwrotny. Może ci 
pracownicy o tym zapominają? 
-twierdził Buczyński.
-Czy spółka powinna zamontować 

Niedawno korzystałam z autobusu 
do Białegostoku, który odjeżdżał 
z augustowskiego Dworca PKS. 
Pora kursu była bardzo wczesna, 
bo autobus wyruszał po godzinie 
5 rano. Niestety, dworzec był 
kompletnie nieoświetlony. 

Mamy już jesień i nic dziwnego, 
że wczesnym rankiem panują 
ciemności. Zapomnieli o tym 
zarządzający augustowskim dworcem 
autobusowym. Tydzień temu 
weszłam na dworzec i znalazłam się 
w kompletnej ciemności. Z trudem 
mogłam przemieścić się po terenie 
dworca, którego nawierzchnia 
pozostawia wiele do życzenia. Płytki 
chodnikowe są powyłamywane. 
Niemal nie wybiłam tam zębów, a 
dodam, że jestem po operacji kolana i 
chodzenie nie należy do 

łatwych. Błąkając się w ciemnościach 
napotkałam innych pasażerów 
tegoż samego autobusu. Zaczęliśmy 
poszukiwania przystanku, na który 
miał podjechać nasz autobus. Jedna z 
moich towarzyszek wyciągnęła telefon 
komórkowy i za pomocą znajdującej 
się tam latarki zaczęła oświetlać 
tablice informacyjne. Dzięki własnemu 
oświetleniu udało nam się pokonać 
tor przeszkód, jakim jest dworcowa 
nawierzchnia i znaleźć właściwy 
przystanek. 
Z budynku dworca wyszły panie, 
z których jedna zaczęła zamiatać. 
Było tak ciemno, że towarzysząca 
jej osoba musiała oświetlać jej 
teren. Naokoło dworca naliczyłam 
w sumie osiem latarni. Żadna z 
nich nie była włączona. Na ulicach 
obok oświetlenie działało. W tej 
sprawie wystosowaliśmy zapytanie 
do PKS Nova, ale odpowiedzi nie 
otrzymaliśmy. 

Beata Perzanowska 

Wodomierze 
w Augustowie 

zawyżają opłaty: 
czy zawór zwrotny 

to rozwiązanie?
WYMIANA WODOMIERZY W AUGUSTOWIE ZAMIAST USPRAWNIEŃ 

PRZYNIOSŁA MIESZKAŃCOM NIEMIŁĄ NIESPODZIANKĘ W POSTACI 
ZAWYŻONYCH RACHUNKÓW. CZY PROSTA INFORMACJA O MONTAŻU 

ZAWORU ZWROTNEGO MOGŁABY ZAPOBIEC TEJ SYTUACJI?

zawory zwrotne? Przepisy mówią 
jednoznacznie, że montaż 
takiego urządzenia 
należy do właściciela 
budynku. Nie mogliśmy 
uwzględnić tych 
kosztów w projekcie. 
Musielibyśmy wyłożyć 
własne pieniądze. 
Mieszkańcy, którzy 
zgłaszają się do nas 
z tym problemem, 
nie są odsyłani z 
kwitkiem, zachęcamy 
ich do zamontowania 
zaworu. Każdy 
przypadek analizujemy 
indywidualnie. Kiedy 
rzeczywiście naliczona 
jest zwiększona opłata, 
zwracamy koszty 
związane ze zużyciem 
wody -przyznał prezes 
miejskiej spółki wodociągowej.

Dlaczego nie informowano 
odbiorców?
Do przywołanej powyżej sprawy 
odniósł się Marcin Kleczkowski, 
opozycyjny radny PiS.
-Mieszkańcy po wymianie 
wodomierzy zostali zaskoczeni 
wysokimi rachunkami za wodę. 
Postępowanie spółki Wodociągi i 

Egipskie 
ciemności 
na dworcu 
autobusowym 

Kanalizacje Miejskie w tej sprawie 
wydaje się bardzo niewłaściwe. To 
spółka jest na usługach mieszkańców, 
nie odwrotnie. Pracownicy spółki i 
firmy montującej wodomierze nie 
informują mieszkańców, że urządzenie 
może narażać ich na straty. Nowe 
wodomierze są bardzo czułe i 
odnotowują wszelkie wahnięcia 
ciśnienia. Skutkuje to niezgodnym z 
rzeczywistością naliczaniem zużycia 
wody, nawet gdy nie było jej poboru. 
Mieszkańcy bardzo często zgłaszają, 
że nie zużyli ilości wody wskazanej 
przez wodomierz, dlatego nie powinni 
ponosić tak wysokich opłat -mówi 
radny Marcin Kleczkowski.
-Podczas instalowania wodomierzy 
mieszkańcy nie są informowani, 
że muszą na własną rękę zadbać o 
specjalny zawór zwrotny, chroniący 
przed wahaniem ciśnienia. Prezes 
spółki tłumaczy swoją bierność 
tym, że w jednej z zakładek strony 
internetowej zawarto informację z 
instrukcją dla odbiorców. Uważam, 
że jest to ogromna niefrasobliwość 
ze strony prezesa Buczyńskiego i 
burmistrza Karolczuka, któremu 
podlega spółka. Trudno jest wymagać 
od obywateli, żeby wiedzieli, że 
instalacja zaworu zwrotnego należy do 
nich -podkreśla radny.
-Spółka wodociągowa nie 
prowadziła niezbędnych działań, 
aby poinformować mieszkańców o 
wszystkich aspektach związanych 
z instalacją nowych wodomierzy i 
koniecznością doposażenia instalacji. 
Słyszymy, iż odbiorcy wody mogą 
dochodzić swych racji na podstawie 
zużycia wody z przeszłości. To trudne 
do udowodnienia i wymaga zebrania 
dowodów -puentuje Kleczkowski.

Liczniki nabijały zużycie nawet w 
nocy
Okazuje się, że o trudnościach 
informowany był również Dariusz 
Szkiłądź, będący powiatowym 

rzecznikiem praw 
konsumenta. Mieszkańcy 
skarżyli się na nowe 
liczniki.
-Od czasu rozpoczęcia 
wymiany wodomierzy 
zgłosiło się do mnie kilka 
osób, jako do rzecznika 
praw konsumenta. 
Mieszkańcy narzekali, 
że liczniki zawyżają 
ilość zużytej wody i 
to wyraźnie. Podczas 
jednej z interwencji 
powiedziano mi, że 
wodomierz naliczał 
zużycie wody, kiedy 
krany w domu były 
zakręcone. Działo 
się to w ciągu dnia, 
ale również w nocy. 
Z przedstawionych 

mi relacji wynikało, iż pracownicy 
montujący urządzenie nie mówili nic o 
konieczności posiadania dodatkowego 
zaworu. Skontaktowałem się wtedy z 
prezesem spółki miejskiej. Zapewnił 
mnie, że bolączka zostanie zażegnana, 
a kwestie finansowe będą wyrównane 
-mówi Dariusz Szkiłądź.

Bartosz Lipiński

Spółka 
wodociągowa 
nie prowadziła 
niezbędnych 
działań, aby 
poinformować 
mieszkańców 
o wszystkich 
aspektach 
związanych z 
instalacją nowych 
wodomierzy.
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Augustowscy policjanci w Telewizji WP: 
świat prawdziwej służby na małym ekranie

Parę augustowskich policjantów, starszą sierżant Edytę 
Wiżlańską i starszego sierżanta Daniela Kuźmę, można oglądać 
w czwartym sezonie serialu dokumentalnego „Policjanci 
z sąsiedztwa” w Telewizji WP. Program emitowany jest od 
początku września, codziennie od poniedziałku do czwartku. 

„Policjanci z sąsiedztwa” to serial 
pokazujący prawdziwy obraz pracy 
polskiej policji, która każdego dnia 
zmaga się z sytuacjami wymagającymi 
od niej szybkich decyzji, interwencji 
i rozwiązywania niespodziewanych 
kryzysów. Nowy sezon obfituje w 
sytuacje, których do tej pory nie 
było. Od mrożących krew w żyłach 
akcji po dowcipne, inteligentne i 
pełne pieszczotliwych przepychanek 
słownych rozmowy zaprzyjaźnionych 
ze sobą policjantów. Nowy sezon 
„Policjantów z sąsiedztwa” to aż 30 
odcinków, które trzymają w napięciu, 
bawią, a przede wszystkim odkryją 
sekrety pracy polskiej policji.

Odkryj kulisy codzienności Edyty 
Wiżlańskiej i Daniela Kuźmy w 
serialu „Policjanci z sąsiedztwa” 
W tym sezonie nie zabraknie 
interwencji wymagających czujności 
policjantów z Augustowa, ale też 
dobrego humoru i uszczypliwości, 
którymi policjanci wymieniają się 
w wolnych chwilach. St. sierż. Edyta 

sprawiają, że tej dwójce daleko do 
tytułu groźnego policjanta. 
Oprócz pary z Augustowa w 4. sezonie 
zobaczyć będzie można znane już 
widzom pary -Aleksandrę i Piotra z 
Krynicy Morskiej, Żanetę i Andrzeja z 
Sieradza oraz Maję i Kubę z Nowego 
Tomyśla. Ponownie program zawita 
także do Oleśnicy, Olsztyna i Kalet, 
gdzie zobaczyć będzie można nieco 
odświeżone duety funkcjonariuszy. 

Za produkcję odpowiada Constantin 
Entertainment Polska. Emisja 
programu „Policjanci z sąsiedztwa” 
od 4 września, od poniedziałku do 
czwartku o godzinie 21:00 w Telewizji 
WP. 

Oprac. Beata Perzanowska 
Fot. Maciej Moskwa. Wiżlańska i st. sierż. Daniel Kuźma to 

para, która w tym sezonie zaliczyła 
swój debiut na małym ekranie. Ich 
młodzieńcza energia i urok osobisty 
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OBWIESZCZENIE STAROSTY AUGUSTOWSKIEGO 
 

o wydaniu decyzji na realizację inwestycji drogowej Nr 19/2023 z dnia 13.10.2023 r. 
Zgodnie z art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. – o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U.  
z 2023 r., poz. 162 ze zm.) Starosta Augustowski zawiadamia, że w dniu 13.10.2023 r. po 
rozpatrzeniu wniosku Zarządu Powiatu w Augustowie reprezentowanego przez Dyrektora 
Powiatowego Zarządu Dróg w Augustowie, złożonego w dniu 03.08.2023 r., sprostowanego 
dnia 31.08.2023 r., wydał decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji pn. „Rozbiórka 
istniejącego i budowa nowego mostu na kanale Augustowskim w miejscowości Żyliny w km 
3+965 drogi powiatowej Nr 1242B Płaska – Żyliny – Sucha Rzeczka wraz z dojazdami”  
w zakresie: rozbiórki istniejącego mostu i budowy nowego obiektu mostowego, rozbiórki  
i budowy umocnień kanału, budowy jezdni o szerokości od 5,0 m do 7,0 m o nawierzchni 
bitumicznej z poboczami o szerokości min. 1,0 m, budowy studzienek ściekowych, 
wykonania pogłębienia kanału i umocnień skarp kanału i skarp korpusu drogowego 
brukowcem, przebudowy skrzyżowań z drogami publicznymi, przebudowy sieci 
telekomunikacyjnej oraz wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. Inwestycja 
usytuowana będzie na działkach drogowych nr ewid.: 156, 157 obręb Sucha Rzeczka oraz 
na działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
78/3 o powierzchni 0,0196 ha (z podziału dz. 78/1 na dz. nr 78/3 i 78/4), 
158/17 o powierzchni 0,0218 ha (z podziału dz. 158/15 na dz. nr 158/17 i 158/18), 
89/5 o powierzchni 0,0493 ha (z podziału dz. 89/3 na dz. nr 89/5 i 89/6), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej) 
oraz na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu: 
158/16 obręb Sucha Rzeczka – rozbiórka istniejącego mostu i budowa nowego mostu, 
budowa umocnień kanału, przebudowa sieci telekomunikacyjnej, 
89/6 (z podziału dz. 89/3) obręb Sucha Rzeczka – przebudowa drogi (jezdnia i pobocza), 
89/4 obręb Sucha Rzeczka – wyprofilowanie i umocnienie istniejącej skarpy drogowej 
Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za doręczone po upływie  
14 dni od daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości. W terminie  
14 dni od dnia doręczenia niniejszego zawiadomienia, w sposób wskazany powyżej, stronom 
służy prawo wniesienia odwołania od decyzji do Wojewody Podlaskiego za pośrednictwem 
Starosty Augustowskiego. Obwieszczenie umieszczono w prasie w dniu 19.10.2023 r., na 
tablicy ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 19.10.2023 r. do 02.11.2023 r. 
W trakcie biegu terminu do wniesienia odwołania strona może zrzec się prawa  
do wniesienia odwołania wobec organu administracji publicznej, który wydał decyzję.  
Z dniem doręczenia organowi administracji publicznej oświadczenia o zrzeczeniu się prawa  
do wniesienia odwołania przez ostatnią stronę postępowania, decyzja staje się ostateczna  
i prawomocna, co oznacza, że nie można wnieść od niej odwołania do organu drugiej 
instancji ani zaskarżyć do sądu administracyjnego. Oświadczenia o zrzeczeniu się prawa  
do wniesienia odwołania nie można wycofać. 
Informuję - stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, że strony mogą zapoznać się z treścią decyzji w Wydziale Architektury  
i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Augustowie w pokoju nr 15 przy ul. 3 Maja 29  
w godzinach pracy urzędu.  
  

STAROSTA AUGUSTOWSKI 

Doceniono nauczycieli, uczniów i ich rodziców

13 października w Augustowskim Centrum Edukacyjnym odbyły się powiatowe 
obchody Dnia Edukacji Narodowej. Na uroczystość licznie przybyli nauczyciele, 
emerytowani dyrektorzy placówek oświatowych, rodzice, uczniowie oraz 
zaproszeni goście. 
Po powitaniu zebranych, Jarosław Szlaszyński – Starosta Augustowski przedstawił 
działania realizowane przez Powiat na rzecz rozwoju oświaty.
- „Wymagajcie od siebie, nawet gdyby nikt od was nie wymagał” – niech ta myśl Św. Jana 
Pawła II, stanie się naszym mottem, wymagajmy od siebie – tymi słowami rozpoczął 
swoje przemówienie starosta. – Naszym zadaniem, jako samorządu, jest wysoka jakość 
nauczania. Dlatego poza tymi działaniami, które są ustawowo wpisane w system edukacji, 
wprowadziliśmy Lokalny Program Wspierania Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży oraz 
Wyrównywania Szans Edukacyjnych. W ramach tego programu udzielamy stypendiów 
za wyniki w nauce i za osiągnięcia sportowe, organizujemy wycieczki dla najlepszych 
uczniów, zapewniamy szeroki wachlarz zajęć pozalekcyjnych i możliwości rozwijania 
talentów, w tym sportowych w MOS. W 2020 r. utworzony został Oddział Przygotowania 
Wojskowego. Dla rozwoju szkolnictwa zawodowego współpracujemy z pracodawcami, 
organizujemy targi szkół wyższych i pracy, wprowadzamy nowe kierunki i stypendia 
branżowe dla uczniów kształcących się w zawodach poszukiwanych na rynku. Nasze 
szkoły, uczniowie i nauczyciele uczestniczą w programach dofinansowanych ze środków 
rządowych i z funduszy Unii Europejskiej. Rozwijamy infrastrukturę szkół w zakresie 
technologii informacyjno-komunikacyjnych oraz modernizujemy obiekty oświatowe i 

sportowe. Wszystkie te działania dają 
efekty w postaci wysokiego poziomu 
zdawalności egzaminów maturalnych 
(1. miejsce w woj. podlaskim w 2022 r. i 
2. miejsce w 2023 r.), wysokich pozycji 
augustowskich szkół w publikowanych 
rankingach oraz 10-krotnie otrzymany 
tytuł Samorządowego Lidera Edukacji.
Następnie starosta Jarosław Szlaszyński i 
obecny na uroczystości Poseł na Sejm RP 
– Jarosław Zieliński wręczyli nagrody 
za osiągnięcia w pracy dydaktyczno 
– wychowawczej 14 nauczycielom. 
Otrzymali je: U. Dębiec – Grochowska, 
A. Polakowska i K. Zaniewska (ZSO), 
R. Lotkowski i B. Potapowicz (II LO), W. 
Iwanowicz, K. Osakowicz i J. Zawacka 
(ACE), D. Dzieniszewska i K. Kołakowski 
(ZST), M. Adamowicz, I. Bagińska i R. 
Krzyżopolski (ZSS) oraz J. Kwiecień 
(ZPM). Wyróżnienia za osiągnięcia w pracy 
otrzymali: J. Motuk (ACE), J. Cichor (ZSO),  
T. Choroszewski (II LO), R. Jeruć (ZPM), J. 
Lech (ACE).
Dzień Edukacji Narodowej był również 
doskonałą okazją do wręczenia nagrody 
Bożennie Kondrackiej – Naczelnikowi 
Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 
Starostwa Powiatowego w Augustowie, za 
szczególne osiągnięcia w kierowaniu pracą 
Wydziału oraz za skuteczne wspieranie 
działalności szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Augustowski.
Podczas uroczystości wręczone zostały 
także stypendia uczniom oraz listy 
gratulacyjne rodzicom. Za wyniki w nauce 
przyznano uczniom 21 stypendiów na 
I półrocze roku szkolnego 2023/2024. 
Wręczył je strarosta Jarosław Szlaszyński 
oraz obecny na uroczystości Michał 
Wiśniewski – Wiceminister Obrony 
Narodowej. Stypendia otrzymali: 

R. Stasiulewicz, B. Krysztofik, 
Z. Rowińska, M. Ciborowski, M. 
Kozłowska, K. Jachimczyk, A. 
Baranowska, K. Janowicz, K. Jaśko, 
K. Jurkiewicz, M. Obek, M. Bondzio, 
M. Pawłowska, J. Frąckiewicz, N. 
Rybałt, K. Kozłowska, K. Karpiński, A. 
Grochowska, E. Siłkowska, K. Wawiórko 
i A. Laktionova.
Stypendia za wyniki sportowe, przyznane 
zostały 9 uczniom: A. Grochowskiej, D. 
Cyl, E. Rymarczyk, N. Glinieckiej, M. 
Kotarskiej, G. Koszyckiej, M. Wysockiej, 
M. Oleksemu, J. Soleckiemu. Wręczył je 
starosta Jarosław Szlaszyński oraz Joanna 
Lisek – Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych Rady Powiatu w Augustowie.
Stypendia otrzymało również 5 uczniów 
Branżowej Szkoły I stopnia Nr 1 w 
ACE, kształcących się w zawodach 
poszukiwanych na rynku pracy: B. 
Oleksy, E. Poniatowski, W. Polkowski, 
Ł. Wysocki i W. Głębocki. Stypendia 
wręczyli Starosta oraz Dariusz Jan 
Szkiłądź – Wicestarosta Augustowski.
Spotkanie zakończyła część artystyczna, 
podczas której wystąpiły uczennice I 
Liceum Ogólnokształcącego: Melania 
Arthemis Nikolopoulou (skrzypce) oraz 
Karolina Siemienowicz (fortepian), które 
zajęły I. miejsca na międzynarodowym 
konkursie w Wiedniu w swoich 
kategoriach. Na scenie zaprezentował 
się również Teatr Res Humanae pod 
kierunkiem Bożeny Bendig.
Na uroczystość zaproszenie przyjęli 
przedstawiciele Wojska Polskiego, 
Kuratorium Oświaty, duchowieństwa, służb 
mundurowych, pracodawców i organizacji 
przedsiębiorców, współpracujących ze 
szkołami i związków zawodowych. 

Red.

Materiał na str. 5 został opublikowany zgodnie z zapisami umowy ze Starostwem Powiatowym w Augustowie

Nauczyciele z nagrodami Starosty Augustowskiego za osiągnięcia w pracy dydaktyczno-
wychowawczej

 INFORMACJA 
 o przystąpieniu do konsultacji społecznych  

dotyczących projektu „Programu współpracy  
Powiatu Augustowskiego z organizacjami pozarządowymi  

i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
na 2024 rok” 

  
Na podstawie uchwały Nr 69/XIII/12 Rady Powiatu  

w Augustowie z dnia 14 lutego 2012 roku w sprawie przyjęcia 
„Zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  
z mieszkańcami Powiatu Augustowskiego oraz z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego” (Dz. U. Województwa Podlaskiego z 2012 r.,  
poz. 708), Zarząd Powiatu w Augustowie w dniu 10 października 
2023 r. podjął decyzję w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych dotyczących projektu „Programu współpracy Powiatu 
Augustowskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok”. 

Celem konsultacji jest poznanie opinii mieszkańców Powiatu 
Augustowskiego oraz organizacji pozarządowych i podmiotów 
prowadzących działalność pożytku publicznego odnośnie 
opracowywanego dokumentu. Konsultacje zostaną przeprowadzone 
na obszarze Powiatu Augustowskiego od 20 października 2023 r. 
do 3 listopada 2023 r.  

Treść Programu i wzór formularza zgłaszania uwag są 
dostępne w Biurze Obsługi Klienta Starostwa Powiatowego  
w Augustowie, ul. 3 Maja 29, pok. 1 i na stronie internetowej 
Powiatu Augustowskiego www.augustowski.home.pl oraz  
w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Opinie, uwagi i propozycje można zgłaszać pocztą  
lub osobiście w Biurze Obsługi Klienta Starostwa Powiatowego  
w Augustowie oraz pocztą elektroniczną na adres 
powiat.augustowski@home.pl  
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Jedenaście lat zaniedbań, 
ruina zabytkowego budynku 
i niewykorzystany potencjał 
nieruchomości, którą miasto 
sprzedało za bezcen. Czy burmistrz 
Mirosław Karolczuk podejmie 
działania w tej palącej sprawie? 
Radni opozycji czekają na decyzje 
rządzących.
Do obowiązków władz miasta 
należy dbałość o istniejący majątek. 
Poczynania ekipy rządzącej, związane 
np. z niszczejącym budynkiem 
Centrum Informacji Turystycznej, 
wystawiają fatalne świadectwo 
burmistrzowi. Czy można liczyć na 
jego determinację w sprawie majątku, 
który od dekady nie należy już do 
miasta? Sprawa jest bardzo ciekawa, 
chociaż przygnębiająca. Ostatnio 
dyskutowano o niej na forum rady 
miejskiej, szczegóły przedstawił radny 
Marcin Kleczkowski.

Nieruchomość sprzedana za bezcen
-Opozycyjni radni przypomnieli 
burmistrzowi o sprawie Klubu Tartak, 
czyli sporego, drewnianego budynku 
na dość dużej działce, leżącej przy 
ulicy Tartacznej. Jedenaście lat temu 
radni wyrazili zgodę na to, aby cała 
nieruchomość została sprzedana za 
1 procent wartości Fundacji Cordis 
w Augustowie. Nieruchomość była 
wyceniona na pół miliona złotych, 
dlatego wartość transakcji przy 99 
procentowej bonifikacje wyniosła ok. 
5 tys. zł. Podobne transakcje miały 

29-letni 
mieszkaniec 
powiatu 
augustowskiego 
stracił blisko 65 
tysięcy złotych 
Oszuści działający metodą ,,na 
zdalny pulpit” nie odpuszczają. Tym 
razem oszukali 29-latka na blisko 
65 tysięcy złotych.
Na telefon komórkowy 29-latka 
zadzwonił mężczyzna podający się 
za pracownika banku. Rozmówca 
twierdził, że ktoś próbuje włamać się 
na jego konto i wypłacić pieniądze. 
Aby zablokować przelew pieniędzy, 
mężczyzna miał zainstalować aplikację 
umożliwiającą zdalne sterowanie 
swojego telefonu innej osobie, która 
jak twierdził oszust współpracuje 
z bankiem. 29-latek zainstalował 
wskazaną przez oszustów aplikację.  
Dodatkowo rzekomy pracownik 
banku przekonał go do założenia 
konta, w celu przeniesienia na nie 
pozostałych środków pieniężnych. 
Po chwili zaczął otrzymywać smsy ze 
zleceniami przelewów na łączną kwotę 
blisko 65 tysięcy złotych. Mężczyzna 
otrzymał inny telefon, tym razem była 
to prawdziwa pracownica banku, 
która poinformowała go, że widzi na 
jego rachunku bankowym znaczne 
przelewy i zablokuje mu konto. 

Beata Perzanowska

KRADZIEŻ NA 
WESELU
Augustowscy policjanci 
zatrzymali mężczyznę 
podejrzanego o kradzież 
torebki panny młodej podczas 
przyjęcia weselnego. W środku 
znajdowała się koperta z 
pieniędzmi dla nowożeńców. 
53-latek wykorzystał sytuację, 
gdy pokrzywdzona bawiła się na 
parkiecie. 
Do augustowskich policjantów 
zgłosiła się okradziona kobieta. 
Dzień wcześniej na jej przyjęciu 
weselnym, ktoś ukradł jej torebkę. 
Po sprawdzeniu monitoringu 
okazało się, że sprawcą jest 
53-letni mieszkaniec Augustowa. 
Wykorzystał on fakt, że kobieta 
bawiła się na parkiecie i nie miała 
swojej torebki w polu widzenia. 
Na początku zrzucił torebkę 
pod stół, następnie włożył ją 
pod koszulę, a później opuścił 
wesele. Policjanci bardzo szybko 
odnaleźli podejrzanego, który 
tłumaczył się zbyt dużą ilością 
wypitego alkoholu. Pokrzywdzona 
oszacowała straty na około 1.400 
zł. W torebce miał się znajdować 
również prezent weselny. 
Mężczyzna usłyszał już zarzut 
kradzieży. Za ten czyn grozi mu 
kara pozbawienia wolności do lat 5. 

Zuzanna Hanysz

miejsce przy działkach na budowę 
kościołów w naszym mieście -analizuje 
radny Marcin Kleczkowski.

Ambitne plany spaliły na panewce
-W podobnym trybie działkę przy 
ulicy Mazurskiej nabyła na przykład 
parafia prawosławna i buduje tam 
cerkiew. Zgodziliśmy się sprzedać 
nieruchomość Klubu Tartak z wysoką 
bonifikatą, ponieważ Fundacja Cordis 
obiecywała stworzyć w tym miejscu 
dom dziennego pobytu osób starszych 
wraz z opieką medyczną oraz 
świetlicę dla młodzieży. Niestety, nie 
udało się tego zrealizować. Zabytkowy 
budynek popada w ruinę. Burmistrz 
powinien wystąpić z pytaniem do 
fundacji i dowiedzieć się, czy jej plany 
są aktualne -uważa Kleczkowski.
Po dyskusji na forum rady można było 
odnieść wrażenie, że aktualne władze 
miasta umywają ręce. Nie kwapią się 

Historia zaniedbanego 
Klubu Tartak. 
Jak miasto straciło pół 
miliona złotych?

Nieruchomość była 
wyceniona na pół 
miliona złotych, a 
została sprzedana za 5 
tys. zł.

Fundacja Cordis 
obiecywała stworzyć 
w tym miejscu dom 
dziennego pobytu osób 
starszych wraz z opieką 
medyczną oraz świetlicę 
dla młodzieży. Niestety, 
nie udało się tego 
zrealizować. Zabytkowy 
budynek popada w ruinę. 

do podjęcia jakichkolwiek działań. 
Swoją postawę usprawiedliwiają 
decyzjami poprzedników, na które nie 
mieli wpływu. Warto jednak zauważyć, 
iż jedenaście lat temu radnym był 
również szef ugrupowania Nasze 
Miasto Tomasz Dobkowski.

Czy Karolczuk podejmie działania?
-Jeżeli fundacja zrezygnowała ze 
swoich zamierzeń, miasto powinno 
podjąć starania dotyczące odzyskania 
tej nieruchomość za 1 procent 
wartości. Istnieje też inna możliwość 
na rozwiązanie tej sprawy. Być 
może fundacja nie jest w stanie 
przeprowadzić prac związanych z 
utworzeniem placówki użyteczności 
publicznej i miasto mogłoby ją 
wesprzeć w tym działaniu. Nie 
możemy dłużej przeciągać stagnacji 
i udawać, że problem nie istnieje 
-podkreśla radny PiS.
-Burmistrz Mirosław Karolczuk 
wykazuje się bezczynnością i 
niefrasobliwością. Uważa, że to nie 
jego problem, bo budynek sprzedał 
inny burmistrz i dostał na to zgodę 
rady. Karolczuk ma obowiązek dbania 
o majątek miasta również w tym 
przypadku. Jeżeli miasto sprzedało 
pokaźny majątek na konkretny cel 
społeczny, to musi dopilnować jego 
wykonania. Skoro cel nie został 
osiągnięty, należy podjąć działania 
na rzecz odzyskania nieruchomości 
-puentuje Kleczkowski.

Bartosz Lipiński



07P R Z E G L Ą D  P O W I A T O W Y  Ł Ą C Z Y M Y  A U G U S T Ó W19 PAŹDZIERNIKA 2023 R. DZIENNIKPOWIATOWY.PL

iPFRON+ ułatwiamy życie osobom z niepełnosprawnościami
Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (PFRON) stworzył System iPFRON+, który pozwala jeszcze łatwiej uzyskać wsparcie  
na rzecz ON. Wśród jego celów jest m.in. uproszczenie procesu aplikowania o środki PFRON, usprawnienie i przyspieszenie procesu udzielania  
dofinansowań, a przede wszystkim poprawa jakości życia beneficjentów.

Wielka zmiana
PFRON pomaga ON już od 1991 r., czyli ponad 
trzydzieści lat. Obecnie realizuje projekt, do-
towany z Unii Europejskiej, który zrewolucjo-
nizuje system ubiegania się o wsparcie. Dzię-
ki iPFRON+, instytucje działające na rzecz ON 
mogą wnioskować o środki PFRON w bardziej 
dogodny sposób. Załatwienie sprawy jest te-
raz możliwe drogą elektroniczną: począwszy 
od uzyskania informacji o trwających nabo-
rach, wypełnienia wniosku, jego podpisania  
i złożenia, przez dokonanie ewentualnych wy-
jaśnień i uzupełnień, zapoznanie się ze wzo-
rem umowy, jej ewentualną negocjację i pod-
pisanie, aż po rozliczenia online dofinansowa-
nia bądź refundacji.

Wnioskodawca, podczas całego cyklu trwa-
nia sprawy, ma również możliwość komuni-
kowania się z PFRON posługując się przygo-
towanym do tego celu komunikatorem. Co 
więcej, wnioskodawca, który jest Instytucją, 
może dodatkowo w systemie zarządzać da-
nymi Instytucji takimi jak: osoby reprezentu-
jące Instytucję, użytkownicy Instytucji, baza 
Beneficjentów, baza Pracowników czy baza 
Kontrahentów.

Dla kogo i na co wsparcie 
PFRON oferuje cały szereg programów, w tym 
dofinansowanie szkoleń języka migowego  
i innych środków komunikowania się dla osób  
z trudnościami. Jego adresatami w tym wypad-

ku są wszyscy, którzy doświadczają trwałych 
lub okresowych trudności w komunikowaniu 
się. Zaliczają się tu osoby głuchonieme, te, 
które mają problemy z mową i inne dysfunkcje 
komunikacyjne. Drugą grupą są bliscy osób  
z trudnościami komunikacyjnymi, którzy mają  
z nimi stały lub bezpośredni kontakt. Umożli-
wia to członkom rodziny osoby z dysfunkcja-
mi lepsze zrozumienie jej potrzeb. Do trze-
ciej grupy zaliczają się osoby, które mają z re-
guły zawodowy i stały lub bezpośredni kon-
takt z osobami z trudnościami komunikacyj-
nymi. Są to: tłumacze-przewodnicy, asystenci 

i wszyscy, którzy zapewniają wsparcie w ko-
munikacji osobom z trudnościami w tym za-
kresie.

Dodatkowa pomoc
Dla osób, które miałyby jakiekolwiek pro-
blemy z obsługą systemu, powstała specjal-
na infolinia. Przeznaczona jest dla Wniosko-
dawców Indywidualnych, Wnioskodawców 
Instytucjonalnych, Beneficjentów oraz Pra-
cowników Jednostek Realizujących. Dzia-
ła od poniedziałku do piątku w godzinach od 

9:00 do 17:00 pod bezpłatnym numerem te-
lefonu 800 007 140. Konsultanci udziela-
ją informacji dotyczących nawigacji w Syste-
mie iPFRON+, wprowadzania danych do for-
mularza wniosku i wypełniania pól formu-
larza w zakresie podstawowej wiedzy me-
rytorycznej wynikającej z przepisów prawa  
i ogólnych uregulowań czy problemów tech-
nicznych w działaniu aplikacji. 

Pragniemy jeszcze bardziej wychodzić naprze-
ciw potrzebom ON. Jesteśmy przekonani, że 
dzięki nowej platformie ich życie stanie się ła-
twiejsze. Aby otrzymać wsparcie, należy naj-
pierw wejść na stronę https://ipfronplus.
pfron.org.pl/. Do złożenia wniosku elektro-
nicznego niezbędne będzie posiadanie Profilu 
Zaufanego ePUAP lub podpisu kwalifikowane-
go. Zachęcamy do składania wniosków już dziś.

Od 5 września organizacje pozarządowe oraz 
podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności po-
żytku publicznego i o wolontariacie, mogą do-
konać rejestracji w Systemie i złożyć wniosek  
w otwartym konkursie ogłaszanym w ramach 
zadań zlecanych z art. 36 ustawy o rehabilita-
cji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych. Ogłoszenie konkur-
su planowane jest jesienią 2023 r.

Projekt „Uniwersalna platforma do projektowania i realizacji programów wsparcia ON* wraz ze zintegrowanym modułem analitycznym – System iPFRON+” 
w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa 2014-2020, Oś Priorytetowa 2 „E-administracja i otwarty rząd”, 

Działanie 2.1 „Wysoka dostępność i jakość e-usług publicznych”.

Otwarcie EKO-
pracowni w Szkole 

Podstawowej w 
Nowince

Szkoła podstawowa w Nowince 
doczekała się nowoczesnej sali 
przyrodniczej, która wpłynie 
na usprawnienie pracy grona 
pedagogicznego, a także na 
przyjemniejsze i efektywniejsze 
uczenie się młodych studentów.
Uczniowie przywitali przybyłych gości 
uśmiechami, ulotkami i przekąskami. 
Po uroczystym przecięciu wstęgi i 
pobłogosławieniu pracowni, grupa 
młodych ludzi przedstawiła przygotowaną 
prezentację na temat ekologii i pochwaliła 
się niemałą wiedzą na przyrodnicze 
tematy. Dzieci zamieniły się w nauczycieli, 
a goście w uczniów, którzy zamiast 
otrzymać oceny do dziennika, dostali 
słodycze za dobrze udzielone odpowiedzi.
-Dzisiaj otwieramy eko-pracownię 
przyrodniczą, dzięki uzyskaniu 
dofinansowania w wysokości 50.000zł 
od Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Myśmy 
dołożyli do tego 5.000zł. Powstała dzięki 

temu EKO-pracownia jest naprawdę 
fenomenalna, wyposażona w najnowszy 
sprzęt komputerowy, czyli w potężny 
monitor dotykowy, laptop multimedialny, 
wizualizer, mikroskopy z kamerami, które 
pozwalają na żywo oglądać na ekranie, 
to co się dzieje, wszelkie pomoce, takie 
jak lupy, mapy i tego typu rzeczy, czyli 
stoły, ławki i szafy. Udało nam się to 
wszystko w tej kwocie zmieścić i jest to 
niebywała rzecz, gdyż gmina która jest w 
programie naprawczym, nigdy w życiu 
nie pozwoliłaby sobie na taką pracownię. 
Nauczyciel biegający ze szkieletem od 
sali do sali, czy z mikroskopami, kiedy 
musi zanieść 10 mikroskopów do sali, 
rozstawić się i potem jeszcze zebrać się, 
odnieść na zaplecze, jest mało efektywny. 
Nauczyciele cieszą się, dzieci cieszą się, 
my się cieszymy bardzo, więc wielkie 
dzięki za ogromną szansę jaką szkoła 
uzyskała na organizację tej EKO-pracowni 
-powiedziała dyrektor Wiesława Chrulska.

Daniel Sieńko

EKO-pracownia jest 
naprawdę fenomenalna, 
wyposażona w najnowszy 
sprzęt komputerowy, czyli w 
potężny monitor dotykowy, 
laptop multimedialny, 
wizualizer, mikroskopy z 
kamerami.
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Wybory do Sejmu i 
Senatu RP mamy już 
za sobą. Niedziela była 
dosyć słoneczna, ale 
zimna, za to w komisjach 
wyborczych bardzo gorąca 
z uwagi na ogromną 
liczbę głosujących. 
Nie tylko frekwencja 
w tych wyborach była 
zaskakująca, zaskakujące 
były też wyniki 
augustowskich kandydatów 
na posłów do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej. 
Niektórzy, szczególnie 
startujący po raz pierwszy, 
uzyskali naprawdę wysokie 
noty. 

Analizę wyników 
rozpocznijmy od ogólnych 
danych z całego województwa 
podlaskiego. Już wiemy, 
że do Sejmu z listy Prawa 
i Sprawiedliwości dostali 
się Jacek Sasin, Adam 
Andruszkiewicz, Dariusz 
Piontkowski, Jarosław 
Zieliński, Jacek Bogucki, 
Kazimierz Gwiazdowski i 
Sebastian Łukaszewicz. Z 
Koalicji Obywatelskiej w 
sejmowych ławach zasiądą 
Krzysztof Truskolaski, Alicja 
Łepkowska -Gołaś i Jacek 
Niedźwiedzki. Natomiast z 
Trzeciej Drogi posłami zostaną 
Szymon Hołownia, Stefan 
Krajewski i Barbara Okuła, z 
Konfederacji Krzysztof Bosak. 
Warto dodać, że mamy trzech 
rekordzistów z województwa 
podlaskiego pod względem 
liczby oddanych na nich 
głosów. Szymon Hołownia 
zdobył 79.951 głosów, Jacek 
Sasin otrzymał 59.490 głosów, 
a podium zamyka Krzysztof 
Truskolaski z wynikiem 57.664 
głosów. 

Wyniki Wyborów 
augustowian do Sejmu RP
Niestety nikt z augustowskich 
kandydatów nie zdobędzie 
mandatu poselskiego, ale 
jeśli startowaliby w kolejnych 
wyborach szanse mają 
naprawdę duże. Bardzo 
pozytywnym zaskoczeniem 
są wyniki Izabeli Piaseckiej 

z Augustowa, startującej z 
miejsca drugiego na liście 
Nowej Lewicy i ubiegającej 
o mandat poselski po raz 
pierwszy.  Pani Izabela w 

2.928 osób, a w Augustowie 
1.004. Augustowianin 
Bogdan Dyjuk, startujący 
z Trzeciej Drogi, pozyskał 
w województwie podlaskim 
906 głosów, w naszym 
powiecie 733 głosy, a w 
Augustowie 445 głosów. 
Z tej samej listy startował 
związany z Augustowem Piotr 
Olędzki. W województwie 
podlaskim zdobył 214 głosów, 
w powiecie augustowskim 
116, a w Augustowie 90 
głosów. Na Adriana 
Stankiewicza z Konfederacji 
Wolność i Niepodległość w 
województwie podlaskim 
głosowało  2.107 osób, w 
powiecie augustowskim 348, 
a w Augustowie 189. Beata 
Koszewska z Augustowa, 
startująca z listy KW Polska 
Jest Jedna, otrzymała w 
województwie podlaskim                          
277 głosów, w powiecie 103 
głosy, a w Augustowie 64. 
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WYNIKI WYBORÓW 
W AUGUSTOWIE, 

POWIECIE I 
WOJEWÓDZTWIE 

Niestety nikt z 
augustowskich 
kandydatów nie zdobył 
mandatu poselskiego. Mamy trzech rekordzistów z województwa podlaskiego pod względem liczby oddanych 

na nich głosów. Szymon Hołownia zdobył 79.951 głosów, Jacek Sasin otrzymał 
59.490 głosów, a podium zamyka Krzysztof Truskolaski z wynikiem 57.664 głosów.

Nazwa komitetu Liczba głosów

Prawo i Sprawiedliwość 6080

Koalicja Obywatelska .N iPL Zie 3127

Trzecia Droga Polska 2050 2638

Nowa Lewica 1247

Konfederacja 1208

Polska Jest Jedna 236

Bezpartyjni Samorządowcy 212

Ruch Dobrobytu i Pokoju 62

Wyniki wyborów miasto

Wykres 
kołowy 
sprzedaży w 
pierwszym 
kwartale 
według 
składników 
znajduje się w 
tej komórce.

Prawo i Sprawiedliwość

Koalicja Obywatelska .N
iPL Zieloni
Trzecia Droga Polska
2050
Nowa Lewica

Konfederacja

Polska Jest Jedna

Bezpartyjni
Samorządowcy
Ruch Dobrobytu i Pokoju

WWYYNNIIKKII

terenu i z tej samej listy 
Paweł Wnukowski 
na Podlasiu osiągnął 
poparcie 8.693 osób, w 
powiecie augustowskim 

województwie podlaskim 
zdobyła poparcie 6.510 osób, 
w powiecie augustowskim 
zdobyła 1.280 głosów, a w 
swoim rodzinnym mieście 
967 głosów. Kolejną kobietą, 
mieszkanką Augustowa z 
bardzo dobrym wynikiem. 
jest Joanna Lisek z Koalicji 
Obywatelskiej. Była dyrektor 
jednego z augustowskich 
liceów i obecnie radna 
powiatowa uzyskała w 
województwie podlaskim 
1.741 głosów, w powiecie 
augustowskim 1.194 głosy, a w 
Augustowie 977 głosów. 
Bardzo dobry wynik zdobył 
pochodzący z Augustowa, 
obecny wiceminister 
obrony narodowej, Michał 
Wiśniewski z listy Prawa 
i Sprawiedliwości. W 
województwie podlaskim 
zdobył 5.365 głosów. 
2.165 głosów pochodziło z 
powiatu augustowskiego. 
W Augustowie zagłosowały 
na niego 1.503 osoby. 
Kolejny kandydat z naszego 
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Dla wielu z nas ostania 
niedziela była finałem bardzo 
emocjonującego okresu. To 
był niezwykły pojedynek. 
Niezwykły w skali światowej. 
Pojedynek niezwykle 
nierówny. Rząd przejął 
telewizję publiczną, w wielkiej 
części prasę lokalną i używał 
ich do nachalnej propagandy. 
Od rana do wieczora, we 
wszystkich przekazach 
słyszeliśmy, jaki rząd jest 
wspaniały i jaka opozycja jest 
niebezpieczna. Po wyborach, 
jeśli wygra opozycja,  
będziemy musieli mówić po 
niemiecku, albo po rosyjsku, 
zabiorą nam emerytury, 
pięćset plus, tanią benzynę, 
zaleją milionami nielegalnych 
uchodźców. Obrazy w telewizji 
były na tyle sugestywne, że 
ludziom śniły się po nocach 
koszmary. Premier Morawiecki 
przez dwadzieścia cztery 
godziny w telewizji publicznej 
odmieniał nazwisko Tusk 
przez wszystkie przypadki i 
obwiniał go o wszystko. O to, 
że kury się nie niosą, że jest 
susza, że jest ulewa, że jest 
inflacja, że brakuje benzyny 
na stacjach Orlenu. A przecież 
premierem jest Morawiecki, a 

nie Tusk. W każdym mieście, 
miasteczku, wsi, siole wisiały 
plakaty, banery, stały wielkie 
tablice z podobiznami posłów 
i kandydatów na posłów, w 
przeważającej liczbie należące 
do kandydatów PiS. Ilość 
banerów rządzących była 
niepoliczalna, setki tysiące, 
miliony. Ich liczba wskazuje, że 
limity funduszy wyborczych są 
absolutną fikcją i obowiązują 
malutkich. Limit na wydatki 
kandydata ze środka dowolnej 
listy wyborczej nie przekraczał 
10 tysięcy złotych, a tyle 
kosztuje 100 małych banerów 
lub 2-3 wielkie. Wniosek 
z tego taki, że niektórzy 
kandydaci mieli dostęp do 
niezwykle tanich banerów i 
plakatów, których cena wraz z 
powieszeniem i demontażem 
nie przekraczała kilkunastu 
groszy. Bo chyba nikt nie 
podejrzewa, że kandydaci na 
wybrańców narodu wydawali 
setki tysięcy złotych poza 
limitem? Przecież to nielegalne. 
Nielegalne jest również 
wieszanie banerów i tablic 
reklamowych w taki sposób, 
by zasłaniały skrzyżowanie. 
Zapewne na czas wyborów 
prawo to przestało działać, 
bo policja miała trudności w 
wypatrzeniu takich utrudnień. 
A może dowódcy policjantów 
zachorowali nagle na oczy, 
bo przecież nie mogli bać się 
konsekwencji w przypadku 
wygranych wyborów przez 
dotychczasową władzę. 
Wybory wygrała opozycja 
i do końca roku powinna 
sformułować rząd. Prezydent z 
dużym prawdopodobieństwem 
będzie ten proces utrudniał 
i przeciągał w czasie, może 

nawet odmówi przyjęcia 
od członków gabinetu 
przysięgi, co jeszcze bardziej 
skomplikuje sytuację prawną, 
ale musimy założyć, że 
demokracja się obroni i wróci 
spokój, a państwo stanie się 
normalne. 
Najlepszy wynik na 
Podlasiu zanotował Szymon 
Hołownia, który praktycznie 
jednoosobowo zapewnił 
swojemu ugrupowaniu 
3 mandaty poselskie. 
Po jednym mandacie w 
stosunku do poprzedniej 
kadencji straciły PiS oraz 
KO. I to koniec dobrych 
wiadomości dla Polski 
2050. Wybory pokazały, że 
Hołownia nie ma lokalnych 
liderów politycznych poza 
dużymi miastami. Pozostali 
kandydaci zbierali znacznie 
mniejsze ilości głosów. Wynik 
augustowskiego kandydata, 
Piotra Olędzkiego, jest 
wyjątkowo słaby (90 głosów). 
By zostać radnym musiałby w 
Augustowie zdobyć kilka razy 
więcej. Hołownia musi szybko 
stworzyć silne struktury 
oparte na lokalnych, 
rozpoznawalnych twarzach. 
To trudne zadanie, bo może 
skończyć się tym, że struktury 
zapełnią różni banici, osoby 
skompromitowane, zaplątane 
w korupcję, nieudacznicy, 
którzy będą chcieli schować 
się za szyldem nowej partii 
i użyć jej jako trampoliny 
ratunkowej. To byłby 
początek końca tego projektu 
politycznego, któremu od 
początku życzę jak najlepiej.    

Krzysztof Przekop
Redaktor naczelny

Zwyciężyła demokracja

Wśród ubiegających się o 
mandat poselski była jeszcze 
jedna mieszkanka Augustowa, 
Maria Alicja Jurkiewicz z 
Ruchu Dobrobytu i Pokoju. 
Pani Maria zdobyła w 
województwie podlaskim 
45 głosów, w powiecie 
augustowskim 17 głosów, a w 
Augustowie 13. 

Wyniki wyborów do Senatu 
RP
Do Senatu z naszego 
terenu startowały tylko trzy 
osoby. Na Marka Adama 
Komorowskiego z Prawa i 
Sprawiedliwości w powiecie 
augustowskim zagłosowało 
12.751 osób (45,02 %), a w 
Augustowie 5.874 (39,94 %). 
W województwie podlaskim 
ten kandydat zyskał 108.827 
głosów (48,25 %). Na 
Cezarego Cieślukowskiego 
z Trzeciej Drogi głosowało 
11.931 mieszkańców powiatu 

augustowskiego (42,13 
%), a 7.042 mieszkańców 
Augustowa (47,88 %). W 
województwie podlaskim 
Cieślukowski uzyskał 86.699 
głosów (38,44%). Adam 
Kiełczewski z Konfederacji 
Wolność i Niepodległość 
otrzymał w powiecie 
augustowskim 3.628 głosów 
(12,85%), w Augustowie 1.791 
głosów (12,18%). W podlaskim 
zdobył 30.000 głosów 
(13,30%). 

Beata Perzanowska

Mamy trzech rekordzistów z województwa podlaskiego pod względem liczby oddanych 
na nich głosów. Szymon Hołownia zdobył 79.951 głosów, Jacek Sasin otrzymał 
59.490 głosów, a podium zamyka Krzysztof Truskolaski z wynikiem 57.664 głosów.

Nazwa komitetu Liczba głosów

Prawo i Sprawiedliwość 6080

Koalicja Obywatelska .N iPL Zie 3127

Trzecia Droga Polska 2050 2638

Nowa Lewica 1247

Konfederacja 1208

Polska Jest Jedna 236

Bezpartyjni Samorządowcy 212

Ruch Dobrobytu i Pokoju 62

Wyniki wyborów miasto

Wykres 
kołowy 
sprzedaży w 
pierwszym 
kwartale 
według 
składników 
znajduje się w 
tej komórce.

Prawo i Sprawiedliwość

Koalicja Obywatelska .N
iPL Zieloni
Trzecia Droga Polska
2050
Nowa Lewica

Konfederacja

Polska Jest Jedna

Bezpartyjni
Samorządowcy
Ruch Dobrobytu i Pokoju

WWYYNNIIKKII

Nazwa komitetu Liczba głosów

Prawo i Sprawiedliwość 13197

Trzecia Droga Polska 2050 4954

Koalicja Obywatelska .N iPL Zie 4723

Konfederacja 2598

Nowa Lewica 1861

Polska Jest Jedna 484

Bezpartyjni Samorządowcy 396

Ruch Dobrobytu i Pokoju 124

Wyniki wyborów powiat

Wykres 
kołowy 
sprzedaży w 
pierwszym 
kwartale 
według 
składników 
znajduje się w 
tej komórce.

Prawo i Sprawiedliwość

Trzecia Droga Polska
2050
Koalicja Obywatelska .N
iPL Zieloni
Konfederacja

Nowa Lewica

Polska Jest Jedna

Bezpartyjni
Samorządowcy
Ruch Dobrobytu i Pokoju

WWYYNNIIKKII
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Odkryj talenty Odkryj talenty 
Augustowa: Augustowa: 

Przegląd Przegląd 
Twórczości Twórczości 

Amatorskiej 2023Amatorskiej 2023
W OSIEDLOWYM DOMU KULTURY SPÓŁDZIELNI MIESZKANIOWEJ W W OSIEDLOWYM DOMU KULTURY SPÓŁDZIELNI MIESZKANIOWEJ W 

AUGUSTOWIE DO OBEJRZENIA JEST WYSTAWA „PRZEGLĄD TWÓRCZOŚCI AUGUSTOWIE DO OBEJRZENIA JEST WYSTAWA „PRZEGLĄD TWÓRCZOŚCI 
AMATORSKIEJ AUGUSTÓW 2023”. WYSTAWA TRWA DO KOŃCA AMATORSKIEJ AUGUSTÓW 2023”. WYSTAWA TRWA DO KOŃCA 

PAŹDZIERNIKA. OGLĄDANIE WYSTAWY JEST MOŻLIWE W DNI ROBOCZE W PAŹDZIERNIKA. OGLĄDANIE WYSTAWY JEST MOŻLIWE W DNI ROBOCZE W 
GODZINACH 13-20, PO WCZEŚNIEJSZYM USTALENIU TERMINU Z ODK.GODZINACH 13-20, PO WCZEŚNIEJSZYM USTALENIU TERMINU Z ODK.

Dwa tygodnie temu, w niedzielę, 8 października do Osiedlowego Domu Kultury Dwa tygodnie temu, w niedzielę, 8 października do Osiedlowego Domu Kultury 
zawitali artyści, których prace można obejrzeć: Zofia Antonowicz, Andrzej zawitali artyści, których prace można obejrzeć: Zofia Antonowicz, Andrzej 
Leszczyński, Adam Romańczuk, Albin Romańczuk, Agnieszka Kucharzewska, Leszczyński, Adam Romańczuk, Albin Romańczuk, Agnieszka Kucharzewska, 
Danuta Gejcyg, Maria Ryszkiewicz, Bożena Klimaszewska, Lidia Kornelius, Teresa Danuta Gejcyg, Maria Ryszkiewicz, Bożena Klimaszewska, Lidia Kornelius, Teresa 
Dziądziakowska, Krystyna Kapla, Lucyna Maksimowska, Teresa Gocłowska, Dziądziakowska, Krystyna Kapla, Lucyna Maksimowska, Teresa Gocłowska, 
Celina Mieńkowska, Marzena Gąsiewska, Danuta Judycka, Teresa Bartoszewicz, Celina Mieńkowska, Marzena Gąsiewska, Danuta Judycka, Teresa Bartoszewicz, 
Agnieszka Klimowicz -Ignatowska, Lucyna Rółkowska, Teodozja Gudanowska, Agnieszka Klimowicz -Ignatowska, Lucyna Rółkowska, Teodozja Gudanowska, 
Danuta Klukowska, Barbara Kolenda, Helena Jankowska, Barbara Milanowska, Danuta Klukowska, Barbara Kolenda, Helena Jankowska, Barbara Milanowska, 
Marika Jurewicz, Jadwiga Augustynowicz, Anna Kozłowska, Eugenia Sieńkowska Marika Jurewicz, Jadwiga Augustynowicz, Anna Kozłowska, Eugenia Sieńkowska 
i Lidia Pietraszkiewicz. Te spotkanie było wzbogacone również występem i Lidia Pietraszkiewicz. Te spotkanie było wzbogacone również występem 
artystycznym. Na scenie występowali: Dorota Bujnowska, Michał Chyliński, artystycznym. Na scenie występowali: Dorota Bujnowska, Michał Chyliński, 
Magdalena Chylińska, Tomasz Trojanowski i Grzegorz Drążek. Wyróżnieni i Magdalena Chylińska, Tomasz Trojanowski i Grzegorz Drążek. Wyróżnieni i 
zasłużeni uczestnicy dostali podarek od sponsorów na zachętę do dalszego zasłużeni uczestnicy dostali podarek od sponsorów na zachętę do dalszego 
upubliczniania i tworzenia swoich prac.upubliczniania i tworzenia swoich prac.

Amatorska sztuka, która inspirujeAmatorska sztuka, która inspiruje
O ważnej roli sztuki i o tym, jaki ma wpływ na innych, wypowiedziała się O ważnej roli sztuki i o tym, jaki ma wpływ na innych, wypowiedziała się 
kierowniczka Osiedlowego Domu Kultury, Dorota Bujnowska. kierowniczka Osiedlowego Domu Kultury, Dorota Bujnowska. 
-Na oglądanie prac przychodzą osoby indywidualne oraz wycieczki. Dla artystów -Na oglądanie prac przychodzą osoby indywidualne oraz wycieczki. Dla artystów 
jest to przede wszystkim motywacja do dalszego tworzenia, by ta sztuka nie jest to przede wszystkim motywacja do dalszego tworzenia, by ta sztuka nie 
zanikła. Bardzo dobrze, że te prace powstają. Artyści przez swoją twórczość zanikła. Bardzo dobrze, że te prace powstają. Artyści przez swoją twórczość 
zachęcają innych do tworzenia sztuki. Nawet małe prace plastyczne czy zachęcają innych do tworzenia sztuki. Nawet małe prace plastyczne czy 
rzeźbiarskie są potrzebne.rzeźbiarskie są potrzebne.

Sponsorzy i patronaciSponsorzy i patronaci
Sponsorami Przeglądu Twórczości Amatorskiej są: Urząd Miasta Augustowa, Sponsorami Przeglądu Twórczości Amatorskiej są: Urząd Miasta Augustowa, 
Starostwo Powiatowe w Augustowie, firma „Agromat” Waldemara Kozłowskiego, Starostwo Powiatowe w Augustowie, firma „Agromat” Waldemara Kozłowskiego, 
pasmanteria „Wena” Doroty Turowskiej, kwiaciarnia „Kamelia” Andrzeja pasmanteria „Wena” Doroty Turowskiej, kwiaciarnia „Kamelia” Andrzeja 
Bronakowskiego oraz Spółdzielnia Mieszkaniowa w Augustowie. Patronatami Bronakowskiego oraz Spółdzielnia Mieszkaniowa w Augustowie. Patronatami 
medialnymi są Przegląd Powiatowy i dziennikpowiatowy.pl oraz Augustów.org.medialnymi są Przegląd Powiatowy i dziennikpowiatowy.pl oraz Augustów.org.
Wideo oraz zdjęcia można zobaczyć na naszej stronie dziennikpowiatowy.pl.Wideo oraz zdjęcia można zobaczyć na naszej stronie dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna HanyszZuzanna Hanysz
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Szkolenie seniorów 
na placu WORD-u 

w Augustowie 
10 października odbyło się 
szkolenie głównie skierowane do 
seniorów w celu polepszenia ich 
zdolności prowadzenia pojazdów 
mechanicznych i przełamania się do 
powrotu do jazdy jeśli ktoś długo nie 
siedział za kółkiem.
Szkoleniu towarzyszyła przyjazna i 
radosna atmosfera. Kursanci z zapałem 
podchodzili do wykonywanych zadań, 
a sztab instruktorów i egzaminatorów 
z białostockiego WORD-u z ogromną 
cierpliwością i szacunkiem przekazywali 
swoją wiedzę zainteresowanym 
osobom. Wszyscy zebrani na placu na 
Wypustach mieli na celu podniesienie 
bezpieczeństwa na podlaskich 
drogach. Zostało zapowiedziane przez 
organizatorów szkolenia, że w niedalekiej 
przyszłości pojawią się następne kursy. 

Darmowe szkolenie dla seniorów: jak 
wznowić jazdę po długiej przerwie?
Na darmowym szkoleniu pojawiły się 
dwie grupy po 12 osób, które przez kilka 
godzin mogły szkolić się w czterech 

różnych, specjalnych kategoriach. 
Jedną z nich było hamowanie na 
mokrej nawierzchni po wykonaniu 
manewru wymijania 10 metrów przed 
mokrym elementem drogi. Następnym 
ćwiczeniem było jeżdżenie autem, które 
zamiast tylnych kół miało małe kółka 
jak w wózkach sklepowych. Miało to 
przystosować kierowców do lepszego 
panowania nad pojazdem kiedy wpadnie 
się w poślizg. Trzecim przygotowanym 
przez białostocki WORD kursem 
była poprawa jakości bezpiecznego 
prowadzenia pojazdu poprzez unikanie 
szarpania. Korygowane było to w dosyć 
banalny sposób poprzez zamontowaną 
piłeczkę tenisową na sznurku do „talerza” 
przymocowanego do maski pojazdu. 
Ostatnim sposobem na poprawienie jazdy 
seniorów była tzw. eko-jazda. Na ulice 
Augustowa kursanci wyjechali w celu 
zgłębienia wiedzy z zakresu poprawnego 
używania skrzyni biegów i prędkości 
samochodu, aby zredukować do minimum 
zużycie paliwa.

Daniel Sieńko

Trzecim przygotowanym 
przez białostocki WORD 
kursem była poprawa jakości 
bezpiecznego prowadzenia 
pojazdu poprzez unikanie 
szarpania.

Wójt Gminy Augustów  podaje do publicznej wiadomości, iż w siedzibie Urzędu Gminy 
Augustów na tablicy ogłoszeń oraz stronie    BIP http://bip.ug.augustow.wrotapodlasia.pl   
zostało  wywieszone ogłoszenie  o  przetargu ustnym nieograniczonym  na  dzierżawę 
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Augustów.                                        
Nieruchomość zabudowana  /po byłej szkole podstawowej/ działka nr geod. 66/4                       
o pow. 0,6263 ha,  położona w miejscowości Jabłońskie, objęta księgą wieczystą nr 
SU1A/00002279/6. 
     Cena wywoławcza  dzierżawy miesięcznej   – wynosi 1000,00 zł  plus podatek VAT w 
wysokości 23 % . Wadium: 200,00 zł 
Przetarg odbędzie się w dniu 24.11.2023 r o godz.1000 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
Augustów   ul. Mazurska 1C. 
Bliższe informacje pod nr tel.87 6433056 w. 23 lub na stronie internetowej              
www.gmina-augustow.eu   
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Wyrazy głębokiego współczucia 

Pani Hannie Klebanowskiej 
Głównej Księgowej  

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Augustowie 
z powodu śmierci 
MĘŻA 

składają  
Starosta Augustowski, Wicestarosta Augustowski, 

Zarząd i Rada Powiatu w Augustowie 
oraz pracownicy Starostwa Powiatowego 

Starsi czytelnicy Przeglądu 
Powiatowego mogą go kojarzyć 
z „Polskim ZOO”, które miało 
olbrzymią widownię w TVP 
na początku lat 90 ub. wieku. 
Projekty lalek, przedstawiające 
polityków pod postaciami zwierząt, 
wykonał właśnie on. Otrzymał 
za to prestiżowe nagrody: 
Wiktora ‘91 oraz Złotą Szpilkę ‘91. 
Współpracował z wieloma pismami: 
Karuzelą, Szpilkami, Rzeczpospolitą. 

Z wykształcenia leśnik, mówi, że 
karykaturzysta to jego główny zawód, 
w dodatku jest w nim doceniany i 
nagradzany. Otrzymał m.in. tytuł 
Karykaturzysty Roku 1992 (przyznała 
go Kapituła Witryny Karykaturzystów) 
oraz tytuł „Kossaka karykatury” za 
cykl karykatur końskich. Oprócz pism 
i telewizji swoje prace prezentował na 
wystawach indywidualnych w kraju i 
za granicą. Jacek Frankowski działał 
także w organizacjach zawodowych 
artystów, m.in. przez dwie kadencje 
był szefem zarządu Stowarzyszenia 
Polskich Artystów Karykatury. Innym 
polem aktywności jest działalność w 
ZAIKS (od 1979 roku). Jeśli chodzi o 
sztuki plastyczne, artysta jest autorem 
kilkunastu filmów dokumentalnych o 
tematyce przyrodniczej i historycznej. 
Właśnie jeden z nich, „Leśnicy 
Puszczy Augustowskiej”, obejrzymy 
w Augustowskich Placówkach 
Kultury 26 października, a po 
projekcji będziemy mogli rozmawiać 
z twórcą. Na zakończenie wieczoru 

Obchody 
Światowego Dnia 
Hospicjów w 
Augustowie
Stowarzyszenie „Pomocna dłoń” 
kontynuuje misję dodawania radości 
z życia w augustowskim hospicjum. 
Tym razem doskonałą okazją był 
Światowy Dzień Hospicjów i Opieki 
Paliatywnej, który obchodzimy 10 
października.
Z Alicją Straszyńską na czele grupa 
pracownic augustowskiego hospicjum 
przygotowała miejsce obchodu święta 
i pacjentów hospicjum. Skromne, ale 
radosne dekoracje wisiały na wskroś 
korytarza, na którym umilił czas 
augustowski zespół tańca ludowego 
„Bystry”. W przepięknych ludowych 
strojach litewskich, a następnie 
podlaskich, przedstawili energiczne 
układy choreograficzne przy 
radosnej muzyce i wesołych krzykach 
idealnie pasujących do ludowego 
nastroju. Halina Poźniakowska, 
twórca i kierownik artystyczny 
„Bystrego”, opowiedziała historię 
tłumaczącą, że układy taneczne 
wywodzą się z końcówki XIX wieku 
i były przekazywane z pokolenia 
na pokolenie, zanim do niej dotarły. 
Po pacjentach hospicjum widać 
było, że taki rodzaj rozrywki bardzo 
im odpowiada, ponieważ czynnie 
uczestniczyli, klaszcząc i śpiewając. 
Nie obyło się oczywiście bez występów 
tubylców. Pani Jadwiga Kasjan i pani 
Alina Zdanewicz zaśpiewały swoje 
ulubione piosenki, a razem z nimi 
śpiewała cała obsługa i rezydenci 
hospicjum. Obchody zakończyły się 
poczęstunkiem ciast i innych słodkości, 
które przygotowały kucharki z Koła 
Gospodyń Wiejskich w Nowince.

Daniel Sieńko

zobaczymy film „Kolekcja lamp Janusza 
Michałowskiego”. Film ten powstał 
w mieszkaniu Izabelli Cywińskiej i 
Janusza Michałowskiego w Warszawie 
na Starym Mieście, gdzie goście mają 
możliwość podziwiania słynnej kolekcji. 
Jak wiadomo, jej właściciele proponują, 
aby miasto Augustów przyjęło te zbiory 
w darze i godnie je wyeksponowało. Po 
raz pierwszy mieszkańcy Augustowa 
będą mogli zobaczyć całą tę kolekcję w 
filmowym przekazie.

Tematyka augustowska ma w życiu 
Jacka Frankowskiego wieloletnią 
historię 
W młodości był ratownikiem kolonijnym 
nad Jeziorem Serwy. Wtedy też miał 
okazję poznać upamiętnienie potyczki 
z 1943 r. pod Okółkiem żołnierzy 
Uderzeniowych Batalionów Kadrowych 
Armii Krajowej, które znajduje się 
koło Suchej Rzeczki. Stopniowo jego 
wiedza o naszej augustowskiej historii 
poszerzała się. Pod koniec lat 80 ub. 
wieku pojawił się publicznie, po latach 
blokady, temat Pamięci Ofiar Obławy 
Augustowskiej. Dla mieszkańców 
Warszawy, gdzie Jacek mieszka, był 
to temat całkowicie nowy i wymagał 
poznania. To z kolei doprowadziło 
do tematu leśników augustowskich, 
którzy w Obławie odegrali ważną 
rolę zarówno jako ofiary, jak też jako 
świadkowie. Wtedy zrodziła się myśl 
o filmie na temat leśników Puszczy 
Augustowskiej. W tym poznawaniu 
historii naszego regionu ważnym 
tematem okazała się też historia I Pułku 

Jacek Frankowski, 
augustowski artysta wielu 
talentów 

Artysta wielu 
talentów ma powody, 
by przedstawić 
mieszkańcom naszego 
miasta swoją twórczość. 
Zapraszamy 26 
października, w czwartek 
do sali widowiskowej 
APK godz. 17.00.

Ułanów Krechowieckich, w którym 
wachmistrzem był późniejszy autor 
ilustracji m.in. do „Przygód Koziołka 
Matołka” -  protoplasta komiksu 
polskiego -Marian Walentynowicz. 
Warto dodać, że był on także twórcą 
postaci Koziołka Matołka. Także wielu 
innych wspaniałych ludzi kultury 
i sztuki wyszło z I Pułku w szeroki 
świat (z Hollywood włącznie), o czym 
możemy dowiedzieć się z książki 
Jarosława Szlaszyńskiego „Osobowości 
I Pułku Ułanów Krechowieckich im. 
płk. Bolesława Mościckiego”. Znów 
skrzyżowały się wątki historyczne z 
plastycznymi, a oba bliskie naszemu 
gościowi. Artysta, mieszkając w stolicy, 
uczestniczy w spotkaniach Klubu 
Augustowiaków w Warszawie. Był też 

na promocji książki Grzegorza Sado 
„Leśnicy Puszczy Augustowskiej” i przy 
tej okazji odwiedził Augustów. Tak więc 
artysta wielu talentów ma powody, by 
przedstawić mieszkańcom naszego 
miasta swoją twórczość. 
Zapraszamy 26 października, w 
czwartek do sali widowiskowej APK 
godz. 17.00.

Bogdan Falicki. 
Klub Augustowiaków w Warszawie
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Oba październikowe 
spotkania Necko 
Augustów wygrało. W 
sobotę, 7 października 
augustowska drużyna 
starła się z SMS PZPS 
SPAŁĄ II i pokonała 
rywali wynikiem 
3:0. Kolejny mecz 
augustowianie 
rozegrali w niedzielę, 
15 października 
także na własnym 
parkiecie. Tym razem 
ich przeciwnikiem 
była drużyna Campera 
Wyszków. To starcie było 
bardzo emocjonujące. W pierwszym 
secie Necko Augustów wygrało 25 do 
22, a w drugim 25 do 14. W trzecim 
secie augustowianie zostali pokonani 
przez rywali wynikiem 26 do 24. W 
czwartym secie Necko Augustów 
odrobiło bardzo szybko straty i wręcz 
zmiażdżyło przeciwników wygrywając 
25 do 18. 
-W trzecim secie nie było łatwo, 
ale mecz wygraliśmy. Po prostu to 
zrobiliśmy. Wygraliśmy dzięki swojej 
konsekwencji i pokazaliśmy charakter. 

Odrobiliśmy straty. 
Ten trzeci set był dla 
nas bardzo ważny 
w kontekście naszej 
przyszłości. Zespół jest 
nowy, zbudowany z 
nowych zawodników 
i cały czas szukamy 
swojego charakteru 
i swojego stylu, więc 
z tego trzeciego seta 
jestem mega zadowolony, 
a szczególnie ze 
zwycięstwa. Jeśli 
chodzi o skład 
drużyny, to staraliśmy 
zatrzymać poprzednich 

zawodników, ale należało go 
odświeżyć. Naszym marzeniem są 
finały sezonu i tylko to się liczy -mówił 
tuż po meczu Dimitri Skory, trener 
augustowskich seniorów. 
Zawodnikiem MVP meczu został 
Mariusz Szlejter. 
Kolejny mecz Necko Augustów rozegra 
w sobotę, 21 października, o godz. 
18.00 w augustowskiej hali sportowej 
przy SP 4. Zmierzy się wtedy z Lechią 
Tomaszów Mazowiecki II. 

Beata Perzanowska 

Siatkarze z 
Augustowa odnoszą 

sukcesy i wyznaczają 
nowe cele w sezonie 

2023/2024

SIATKARZE Z AUGUSTOWSKIEJ DRUŻYNY NECKO AUGUSTÓW 
ROZPOCZĘLI ROZGRYWKI W II LIDZE POLSKIEGO ZWIĄZKU PIŁKI 

SIATKOWEJ SENIORÓW. MAJĄ ZA SOBĄ JUŻ DWA MECZE. OSTATNI 
ODBYŁ SIĘ W NIEDZIELĘ, 15 PAŹDZIERNIKA W HALI SPORTOWEJ 

SZKOŁY PODSTAWOWEJ NR 4 W AUGUSTOWIE. STARCIE DLA 
AUGUSTOWIAN BYŁO WYGRANE.

Zespół jest nowy, 
zbudowany z nowych 
zawodników i cały 
czas szukamy swojego 
charakteru i swojego 
stylu.

Staraliśmy 
zatrzymać 
poprzednich 
zawodników, ale 
skład należało 
odświeżyć i stąd 
nowi zawodnicy.

RE
KL
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A
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A
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RE
KL
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Rusza II edycja programu!

Zapraszamy na pierwszy odcinek
już 20 października o godzinie 20:00

w Telewizji TVS.

RE
KL

AM
A

In
fo

rm
ac

ja

3

Gdy ważne jest to, co lokalne! Gdy ważne jest to, co lokalne!
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W ACE W ACE 
świętowano świętowano 

Dzień Edukacji Dzień Edukacji 
NarodowejNarodowej

W PIĄTEK, 13 PAŹDZIERNIKA W AUGUSTOWSKIM CENTRUM EDUKACYJNYM W PIĄTEK, 13 PAŹDZIERNIKA W AUGUSTOWSKIM CENTRUM EDUKACYJNYM 
ODBYŁA SIĘ POWIATOWA UROCZYSTOŚĆ Z OKAZJI DNIA EDUKACJI ODBYŁA SIĘ POWIATOWA UROCZYSTOŚĆ Z OKAZJI DNIA EDUKACJI 
NARODOWEJ, ZWANEGO DNIEM NAUCZYCIELA. ROZDAWANE BYŁY NARODOWEJ, ZWANEGO DNIEM NAUCZYCIELA. ROZDAWANE BYŁY 

PODZIĘKOWANIA ORAZ WYRÓŻNIENIA DLA NAUCZYCIELI I DYREKTORÓW PODZIĘKOWANIA ORAZ WYRÓŻNIENIA DLA NAUCZYCIELI I DYREKTORÓW 
SZKÓŁ, STYPENDIA NAUKOWE, SPORTOWE I BRANŻOWE DLA SZKÓŁ, STYPENDIA NAUKOWE, SPORTOWE I BRANŻOWE DLA 

NAJZDOLNIEJSZYCH UCZNIÓW, A UROCZYSTOŚĆ ZAKOŃCZYŁY WYSTĘPY NAJZDOLNIEJSZYCH UCZNIÓW, A UROCZYSTOŚĆ ZAKOŃCZYŁY WYSTĘPY 
ARTYSTYCZNE UCZNIÓW SZKÓŁ PONADPODSTAWOWYCH.ARTYSTYCZNE UCZNIÓW SZKÓŁ PONADPODSTAWOWYCH.

Dzień Edukacji Narodowej jest obchodzony w szkołach co roku. W tym roku Dzień Edukacji Narodowej jest obchodzony w szkołach co roku. W tym roku 
ten dzień był huczniej obchodzony w Augustowskim Centrum Edukacyjnym. W ten dzień był huczniej obchodzony w Augustowskim Centrum Edukacyjnym. W 
uroczystości uczestniczyli uczniowie oraz nauczyciele, którzy są najważniejszą uroczystości uczestniczyli uczniowie oraz nauczyciele, którzy są najważniejszą 
grupą, gdyż to głównie ich dotyczy ten dzień. W ACE pojawili się również grupą, gdyż to głównie ich dotyczy ten dzień. W ACE pojawili się również 
Jarosław Szlaszyński, starosta augustowski, Dariusz Szkiłądź, wicestarosta Jarosław Szlaszyński, starosta augustowski, Dariusz Szkiłądź, wicestarosta 
augustowski, kandydaci do Sejmu RP: Izabela Piasecka, Joanna Lisek, Michał augustowski, kandydaci do Sejmu RP: Izabela Piasecka, Joanna Lisek, Michał 
Wiśniewski i Jarosław Zieliński, oraz oficerowie WP. Uroczystość, po części Wiśniewski i Jarosław Zieliński, oraz oficerowie WP. Uroczystość, po części 
oficjalnej, zakończyła się występami muzycznymi oraz teatralnymi uczniów ze oficjalnej, zakończyła się występami muzycznymi oraz teatralnymi uczniów ze 
szkół średnich oraz poczęstunkiem.szkół średnich oraz poczęstunkiem.
-Jest mi bardzo miło gościć wszystkich w Augustowskim Centrum Edukacyjnym -Jest mi bardzo miło gościć wszystkich w Augustowskim Centrum Edukacyjnym 
-mówił Grzegorz Augusewicz, dyrektor placówki. -Jest to szkoła, która odgrywa -mówił Grzegorz Augusewicz, dyrektor placówki. -Jest to szkoła, która odgrywa 
bardzo dużą rolę wychowawczo-dydaktyczną w powiecie augustowskim i bardzo dużą rolę wychowawczo-dydaktyczną w powiecie augustowskim i 
regionie.regionie.

Stypendia, wyróżnienia, podziękowaniaStypendia, wyróżnienia, podziękowania

W tym dniu wybrani nauczyciele z augustowskich szkół zostali nagrodzeni W tym dniu wybrani nauczyciele z augustowskich szkół zostali nagrodzeni 
podziękowaniami oraz wyróżnieniami. Najzdolniejsi uczniowie otrzymali podziękowaniami oraz wyróżnieniami. Najzdolniejsi uczniowie otrzymali 
stypendia naukowe, sportowe oraz branżowe. stypendia naukowe, sportowe oraz branżowe. 

Wyrazy uznania i wsparcia dla nauczycieliWyrazy uznania i wsparcia dla nauczycieli

-Wszystkim pracownikom oświaty chciałabym życzyć dużo zdrowia, siły, -Wszystkim pracownikom oświaty chciałabym życzyć dużo zdrowia, siły, 
zadowolenia z pracy, szacunku społecznego- mówiła Izabela Piasecka. zadowolenia z pracy, szacunku społecznego- mówiła Izabela Piasecka. 
-Uwierzcie, że wszyscy darzymy was ogromną estymą, doceniamy waszą pracę, -Uwierzcie, że wszyscy darzymy was ogromną estymą, doceniamy waszą pracę, 
bo to wy kierujecie młodzieżą, która staje się podwaliną przyszłości. bo to wy kierujecie młodzieżą, która staje się podwaliną przyszłości. 
-Jako syn nauczycielki wiem, ile trudu wkładacie w swoją pracę, dlatego -Jako syn nauczycielki wiem, ile trudu wkładacie w swoją pracę, dlatego 
bardzo wam dziękuję za zaangażowanie, cierpliwość, a przede wszystkim za bardzo wam dziękuję za zaangażowanie, cierpliwość, a przede wszystkim za 
przekazywanie wiedzy młodym pokoleniom, które dzięki wam wyrastają na przekazywanie wiedzy młodym pokoleniom, które dzięki wam wyrastają na 
mądrych, wykształconych Polaków -powiedział Michał Wiśniewski. mądrych, wykształconych Polaków -powiedział Michał Wiśniewski. 
Wideo oraz zdjęcia z tego wydarzenia można zobaczyć na naszej stronie Wideo oraz zdjęcia z tego wydarzenia można zobaczyć na naszej stronie 
dziennikpowiatowy.pl. dziennikpowiatowy.pl. 

Zuzanna HanyszZuzanna Hanysz
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PRENUMERATA
Nie czekaj - zamów prenumeratę 

Przeglądu Powiatowego już dziś i ciesz 
się najlepszymi treściami przez cały 

rok!

Wystarczy wykonać odpowiedniej 
sumy przelew na nasze konto: 

04 2030 0045 1110 0000 0072 4720

Oto cennik 
prenumeraty z 

dostarczeniem do 
Twojego domu:

18 złotych
miesięcznie 

lub 
200 złotych 

rocznie.

Jeśli wolisz 
odebrać gazetę 

w redakcji, cena 
wynosi:

14 złotych
miesięcznie 

lub 
165 złotych rocznie.

Cena pojedynczego wydania zaczyna 
się zatem od 3,30 zł. 

W opisie przelewu należy podać 
adres, pod który winna być 

dostarczana gazeta.

Dla miłośników cyfrowej lektury 
polecamy dostęp do treści PREMIUM 

na naszym portalu. Znajdziesz tam 
te same artykuły, które ukazują się w 

wersji papierowej, ale bez reklam.

Aby nabyć dostęp do wersji PREMIUM, 
wystarczy odwiedzić stronę:

www.dziennikpowiatowy.pl
i przejść do zakładki PREMIUM.

Życzymy przyjemnej lektury!

Krzysztof Przekop
Redaktor Naczelny

Miała być niska cena ciepła, 
ale faktury są wyższe: kłopoty 

mieszkańców Augustowa z 
obietnicą burmistrza

Wiadomo, że w augustowskiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej mieszka 
mnóstwo mieszkańców Augustowa. 
Każdy z mieszkańców skrzętnie liczy 
grosz, bo życie obecnie jest bardzo 
drogie. Władze Augustowa nie tak 
dawno ogłosiły, że czeka mieszkańców 
obniżka cen za ciepło, w tym za 
podgrzewanie ciepłej wody. Obietnice 
minęły się z rzeczywistością i taniej nie 
będzie. 

Spółdzielnia Mieszkaniowa 
alarmuje: mieszkańcy płacą 
więcej pomimo obiecanych przez 
burmistrza obniżek 
- Od 15 września miała być 
obniżka taryfy za ciepło. Zgodnie 
z zapowiedziami władz miasta, w 
tym pana Karolczuka w gazetkach i 
internecie, obniżka dla mieszkańców 
miała wynosić 27 procent. 
Otrzymaliśmy już faktury po nowych 
cenach. Porównaliśmy opłaty jednego 
z budynków przed i po „obniżce”. 
Zużycie ciepła jest jednakowe. Faktury 
dotyczą miesiąców sierpnia i września, 
gdzie tylko dostarczaliśmy ciepłą 
wodę. Porównując takie dwie faktury 
nie ma obniżki, a wręcz musimy 
zapłacić więcej. Pierwszy budynek 
w sierpniu zużył 9,6 gigadżuli, a we 
wrześniu 10,02, nieznacznie więcej. 
Wrześniowa faktura jest już po nowych 
cenach, czyli „obniżonych”, ale niestety 
wychodzi, że musimy zapłacić o ponad 
111 złotych więcej. Pod lupę wzięliśmy 
także faktury z innego budynku 
spółdzielczego. W tym obiekcie w 
sierpniu i wrześniu zużycie było na 
poziomie 4,9 gigadżula. I tu też nie jest 
taniej. Chociaż dopłacić należy mniej, 
bo tylko 32 złote, ale trzeba dopłacić 
-wyjaśnia Teresa Wasilewska, zastępca 
prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej 
w Augustowie. -Zapowiedziane 
były ogromne obniżki, niestety 
rzeczywistość okazała się zupełnie 
inna, bo ceny są wyższe. 
Przekazane nam faktury, które 
prezentujemy na zdjęciach, dotyczą 
okresu kiedy w budynkach 
dostarczano tylko ciepłą wodę. Co 
będzie, kiedy rozpocznie się sezon 
grzewczy? Ciekawe, jakie wtedy 
mieszkańcy będą ponosić koszty i czy 
rzeczywiście odczujemy obniżkę, a 
może będziemy mocniej trzymać się za 
kieszeń? 

Beata Perzanowska 

WŁADZE MIEJSKIE W WYDAWANYM PRZEZ SIEBIE PERIODYKU, JAK I PODCZAS OBRAD ORAZ 
KONFERENCJI PRASOWEJ, SZUMNIE ZAPOWIADAŁY 27-PROCENTOWĄ OBNIŻKĘ CEN ZA CIEPŁO, W 

TYM ZA PODGRZEWANIE WODY. WBREW PUSTYM OBIETNICOM CENY SIĘ NIE ZMNIEJSZYŁY, A WRĘCZ 
WZROSŁY. PROBLEM DOTKNĄŁ TAKŻE MIESZKAŃCÓW SPÓŁDZIELNI MIESZKANIOWEJ W AUGUSTOWIE. 


